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Protokół  Nr  44/2023 

 

z posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa  

odbytego w dniu 28 sierpnia 2023 r. 

 

 
 W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa 

obecni wg listy obecności jak stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu (nieobecny: 

Piotr Robaczyński). Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:  

Burmistrz Pogorzeli – Piotr Curyk, 

Sekretarz Gminy – Jerzy Hejduk, 

Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pogorzeli – Karolina 

Linkiewicz, 

Referent ds. rolnictwa, leśnictwa, melioracji i gospodarki gruntami – Martyna Eliasz, 

Inspektor ds. gospodarki komunalnej, mieszkaniowej, budownictwa i planowania 

przestrzennego – Adam Wierzbicki. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji. 

3. Gospodarka nieruchomościami na terenie Gminy – stan i perspektywy. 

4. Ocena działalności Spółki Wodnej – utrzymanie rowów śródpolnych oraz     

   zagospodarowanie stawów na terenie Gminy. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) przeznaczenia do sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej położonej    

    w Łukaszewie, 

2) nieodpłatnego przekazania nieruchomości będącej własnością Gminy Pogorzela  

    na rzecz Powiatu Gostyńskiego, 

3) przeznaczenia do sprzedaży lokali mieszkalnych położonych w Bułakowie nr 58, 

4) przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego położonego w Bułakowie nr 58/2  

  oraz wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny oszacowania nieruchomości, 

5) przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego położonego w Bułakowie nr 58/4    

  oraz wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny oszacowania nieruchomości, 

6) przeznaczenia do sprzedaży niezabudowanych nieruchomości gruntowych  

    położonych w Pogorzeli, 

7) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2023 rok, 

8) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2023-2029, 

9) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz  

    Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej dla Gminy Pogorzela na lata  

    2023- 2026, 

10) zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na  

    ławników, 

11) powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników, 

12) wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Pogorzela do Projektu w ramach Krajowego 

Planu Odbudowy i Zwiększenia Odporności (KPO) Inwestycja B2.2.2 pn. „Instalacje OZE 

realizowane przez społeczności energetyczne. Działanie A1. Rozwój istniejących Klastrów 

Energii. Poddziałanie A1b: rozwój istniejących klastrów energii (klastry z koncepcją 

rozwoju)”. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Zamknięcie. 
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Ad 1. Otwarcie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa Eugeniusz Paszkowski 

o godzinie 12:00 dokonał otwarcia posiedzenia, powitał wszystkich radnych oraz 

pracowników urzędu. Oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 

uczestniczy 9 członków komisji (nieobecny: Piotr Robaczyński), co pozwala podejmować 

prawomocne decyzje. 

Następnie przewodniczący posiedzenia poinformował o wniosku o wprowadzenie do 

porządku obrad dodatkowego projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie 

Gminy Pogorzela do Projektu w ramach Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększenia 

Odporności (KPO) Inwestycja B2.2.2 pn. „Instalacje OZE realizowane przez społeczności 

energetyczne. Działanie A1. Rozwój istniejących Klastrów Energii. Poddziałanie A1b: rozwój 

istniejących klastrów energii (klastry z koncepcją rozwoju)”. 

Propozycja wprowadzenia projektu uchwały została poddana pod głosowanie. Komisja 

Budżetu Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie, 9 głosami „za” (1 nieobecny) przyjęła projekt 

uchwały do porządku obrad. 

W związku z brakiem dalszych uwag Przewodniczący odczytał porządek obrad posiedzenia: 

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji. 

3. Gospodarka nieruchomościami na terenie Gminy – stan i perspektywy. 

4. Ocena działalności Spółki Wodnej – utrzymanie rowów śródpolnych oraz     

   zagospodarowanie stawów na terenie Gminy. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) przeznaczenia do sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej położonej    

    w Łukaszewie, 

2) nieodpłatnego przekazania nieruchomości będącej własnością Gminy Pogorzela  

    na rzecz Powiatu Gostyńskiego, 

3) przeznaczenia do sprzedaży lokali mieszkalnych położonych w Bułakowie nr 58, 

4) przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego położonego w Bułakowie nr 58/2  

  oraz wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny oszacowania nieruchomości, 

5) przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego położonego w Bułakowie nr 58/4    

  oraz wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny oszacowania nieruchomości, 

6) przeznaczenia do sprzedaży niezabudowanych nieruchomości gruntowych  

    położonych w Pogorzeli, 

7) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2023 rok, 

8) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2023-2029, 

9) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz  

    Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej dla Gminy Pogorzela na lata  

    2023- 2026, 

10) zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na  

    ławników, 

11) powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników, 

12) wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Pogorzela do Projektu w ramach Krajowego 

Planu Odbudowy i Zwiększenia Odporności (KPO) Inwestycja B2.2.2 pn. „Instalacje OZE 

realizowane przez społeczności energetyczne. Działanie A1. Rozwój istniejących Klastrów 

Energii. Poddziałanie A1b: rozwój istniejących klastrów energii (klastry z koncepcją 

rozwoju)”. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Zamknięcie. 
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Ad 2. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji. 

Uwagę do protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji zgłosiła radna 

Daria Wyzuj. Zawnioskowała o uzupełnienie protokołu w punkcie 3. Raport o stanie Gminy 

Pogorzela za 2022 rok i wpisanie tu zgłoszonego przez radną na poprzedniej komisji wniosku 

o umieszczenie defibrylatora w ogólnodostępnym miejscu, na zewnątrz. 

Inspektor ds. obsługi rady gminy, organów samorządu i promocji gminy Ewa Mazurek 

oznajmiła, że protokół w tym punkcie zostanie uzupełniony.  

Więcej uwag nie zgłoszono. Protokół przyjęty zostanie na kolejnym posiedzeniu, po 

dopisaniu zgłoszonej uwagi. 

 

Ad 3. Gospodarka nieruchomościami na terenie Gminy – stan i perspektywy. 

Informacje o zasobach mieszkaniowych i innych obiektach stanowiących własność 

gminy przedstawił inspektor ds. gospodarki komunalnej, mieszkaniowej, budownictwa  

i planowania przestrzennego Adam Wierzbicki jak stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Następnie informacje na temat gospodarki nieruchomościami na terenie gminy  

w zakresie gruntów gminnych przedstawiła referent ds. rolnictwa, leśnictwa, melioracji  

i gospodarki gruntami Martyna Eliasz jak stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad 4. Ocena działalności Spółki Wodnej – utrzymanie rowów śródpolnych oraz 

zagospodarowanie stawów na terenie Gminy. 

Informacje na temat działalności Spółki Wodnej przedstawiła referent ds. rolnictwa, 

leśnictwa, melioracji i gospodarki gruntami Martyna Eliasz jak stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu. 

 

Ad 5. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

 

1) przeznaczenia do sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej położonej 

w Łukaszewie, 

Referent ds. rolnictwa, leśnictwa, melioracji i gospodarki gruntami Martyna Eliasz 

przedstawiła powyższy projekt uchwały. Wyjaśnień udzielił również Burmistrz. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej 

położonej w Łukaszewie. 

Komisja Budżetu Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie, 9 głosami „za” (1 nieobecny) 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

2) nieodpłatnego przekazania nieruchomości będącej własnością Gminy Pogorzela  

    na rzecz Powiatu Gostyńskiego, 

Referent ds. rolnictwa, leśnictwa, melioracji i gospodarki gruntami Martyna Eliasz 

przedstawiła powyższy projekt uchwały. Wyjaśnień udzielił również Burmistrz. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie nieodpłatnego przekazania nieruchomości będącej własnością Gminy 

Pogorzela na rzecz Powiatu Gostyńskiego. 

Komisja Budżetu Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie, 9 głosami „za” (1 nieobecny) 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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3) przeznaczenia do sprzedaży lokali mieszkalnych położonych w Bułakowie nr 58, 

Referent ds. rolnictwa, leśnictwa, melioracji i gospodarki gruntami Martyna Eliasz 

przedstawiła powyższy projekt uchwały. Ponadto referent Martyna Eliasz przedstawiła 

szczegółowe informacje na temat wszystkich lokali mieszkalnych znajdujących się  

w budynku byłej szkoły w Bułakowie jak stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży lokali mieszkalnych położonych 

w Bułakowie nr 58.  

Komisja Budżetu Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie, 9 głosami „za” (1 nieobecny) 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

4) przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego położonego w Bułakowie nr 58/2 

oraz wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny oszacowania nieruchomości, 

Referent ds. rolnictwa, leśnictwa, melioracji i gospodarki gruntami Martyna Eliasz 

przedstawiła powyższy projekt uchwały. Wyjaśnień udzielił również Burmistrz. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego położonego 

w Bułakowie nr 58/2 oraz wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny oszacowania 

nieruchomości.  

Komisja Budżetu Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie, 9 głosami „za” (1 nieobecny) 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

5) przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego położonego w Bułakowie nr 58/4 

oraz wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny oszacowania nieruchomości,  
Referent ds. rolnictwa, leśnictwa, melioracji i gospodarki gruntami Martyna Eliasz 

przedstawiła powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego położonego 

w Bułakowie nr 58/4 oraz wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny oszacowania 

nieruchomości.  

Komisja Budżetu Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie, 9 głosami „za” (1 nieobecny) 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

6) przeznaczenia do sprzedaży niezabudowanych nieruchomości gruntowych 

położonych w Pogorzeli, 

Referent ds. rolnictwa, leśnictwa, melioracji i gospodarki gruntami Martyna Eliasz 

przedstawiła powyższy projekt uchwały. Wyjaśnień udzielił również Burmistrz. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży niezabudowanych nieruchomości gruntowych 

położonych w Pogorzeli.  

Komisja Budżetu Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie, 9 głosami „za” (1 nieobecny) 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
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7) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2023 rok, 

Burmistrz przedstawił powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2023 rok.  

Komisja Budżetu Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie, 9 głosami „za” (1 nieobecny) 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

8) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2023-2029, 

Burmistrz przedstawił powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2023-

2029. 

Komisja Budżetu Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie, 9 głosami „za” (1 nieobecny) 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

9) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony 

Osób Doznających Przemocy Domowej dla Gminy Pogorzela na lata 2023- 2026, 

Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pogorzeli Karolina 

Linkiewicz przedstawiła powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej 

oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej dla Gminy Pogorzela na lata 2023- 

2026. 

Komisja Budżetu Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie, 7 głosami „za” (3 nieobecnych) 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

10) zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na 

ławników, 

Inspektor ds. obsługi rady gminy, organów samorządu i promocji gminy Ewa Mazurek 

przedstawiła powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji  

o kandydatach na ławników.  

Komisja Budżetu Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie, 7 głosami „za” (3 nieobecnych) 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

11) powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników, 

Inspektor ds. obsługi rady gminy, organów samorządu i promocji gminy Ewa Mazurek 

przedstawiła powyższy projekt uchwały informując, że należy powołać zespół opiniujący 

kandydatów na ławników i jego członków wybrać spośród radnych. 
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Wolę pracy w zespole opiniującym kandydatów na ławników zgłosiła Przewodnicząca Rady 

Daria Wyzuj. Podano również kandydaturę radnej Grażyny Naglak, która wyraziła zgodę na 

pracę w ww. zespole. Ponadto zadecydowano, aby kolejnego członka zespołu wybrała 

Komisja Spraw Społecznych. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników.  

Komisja Budżetu Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie, 8 głosami „za” (2 nieobecnych) 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

12) wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Pogorzela do Projektu w ramach 

Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększenia Odporności (KPO) Inwestycja B2.2.2 pn. 

„Instalacje OZE realizowane przez społeczności energetyczne. Działanie A1. Rozwój 

istniejących Klastrów Energii. Poddziałanie A1b: rozwój istniejących klastrów energii 

(klastry z koncepcją rozwoju)”. 

Burmistrz przedstawił powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Pogorzela do Projektu w 

ramach Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększenia Odporności (KPO) Inwestycja B2.2.2 pn. 

„Instalacje OZE realizowane przez społeczności energetyczne. Działanie A1. Rozwój 

istniejących Klastrów Energii. Poddziałanie A1b: rozwój istniejących klastrów energii 

(klastry z koncepcją rozwoju)”. 

Komisja Budżetu Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie, 8 głosami „za” (2 nieobecnych) 

pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Ad 6. Wolne głosy i wnioski. 

 Przewodnicząca Rady Daria Wyzuj poinformowała, że do Rady Miejskiej w Pogorzeli 

wpłynęło pismo z Ministerstwa Spraw Zagranicznych, od Pełnomocnika Rządu do Spraw 

Odszkodowań za Szkody Wyrządzone Agresją i Okupacją Niemiecką w latach 1939-1945  

z apelem o godne upamiętnienie 84. rocznicy brutalnej agresji Niemiec na Polskę. W piśmie 

znajduje się propozycja podjęcia takich działań jak: podjęcie uchwały wyrażającej poparcie 

dla starań zmierzających do uzyskania odszkodowań za straty wojenne, upamiętnienie miejsc 

zbrodni niemieckich w rejonie oraz oszacowanie strat wojennych na obszarze gminy 

(załącznik nr 18 do protokołu). Przewodnicząca Rady poprosiła o wysłanie skanu pisma 

wszystkim radnym oraz poinformowała o możliwości zapoznania się w biurze rady  

z dołączonym raportem o stratach poniesionych przez Polskę w czasie II wojny światowej 

1939-1945. 

Członkowie komisji uznali, że nie posiadają odpowiednich kompetencji do 

szacowania strat wojennych na terenie gminy. 

 

Burmistrz przedstawił bieżące sprawy dotyczące gminy: 

- Gmina otrzymała grant z funduszu na zabytki na odnowienie ołtarza głównego w kościele 

pw. Św. Michała Archanioła w Pogorzeli, przyznano kwotę 980.000 zł. Składane były trzy 

wnioski, spośród których jeden rozpatrzono pozytywnie. Pozostałe dwa wnioski składane 

były na remont kościoła ewangelickiego na kwotę 2.600.000 zł oraz na cmentarz ewangelicki, 

na jego ogrodzenie i uporządkowanie.   

- Gmina otrzymała 173.750 zł na drogi polne. 
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- Gmina złożyła wnioski do Polskiego Ładu na: 

 na remont kościoła ewangelickiego na 500.000 zł, 

 na przebudowę ulic: Bohaterów Westerplatte, Szarych Szeregów i St. Żeromskiego, 

 na modernizację dalszego ciągu ulicy Wiosny Ludów do Głuchowa, 

 na przebudowę ulicy Gostyńskiej, 

 na trzy drogi: w Bułakowie od szkoły aż do granicy z Mokronosem, w Gumienicach 

tzw. byłą żużlówkę, z Wziąchowa do Małgowa. 

- Zakończono przebudowę dróg gruntowych, które były dofinansowane z Funduszu Polski 

Ład, 5% to udział gminy, wykonano odcinki ulic w Pogorzeli takie jak: Glinki, H. 

Sienkiewicza, M. Konopnickiej, Dworzec, Spółdzielcza, Słoneczna, w Ochli do Józefowa 

Ochelskiego i w stronę Targoszyc, w Kromolicach odcinek do byłego przedszkola,  

w Kaczejgórce do byłej stacji PKP i kawałek dalej prawie do granicy gminy, w Gumienicach 

do Dobrej Pomocy, w Małgowie do Stawów. Razem miało to kosztować 3.065.000 zł, 

końcowo wyszło poniżej 3.000.000 zł, tak też gmina otrzyma mniejsze dofinansowanie  

z Polskiego Ładu – niektóre podbudowy na drogach okazały się całkiem dobre, więc nie 

trzeba było ich na nowo wykonywać. W ramach zadania w związku z tym, że pozostały 

pewne oszczędności, o których wiadomo było dopiero pod koniec prac, zlecone zostały 

dodatkowe rzeczy m.in. wylano asfalt za salkami katechetycznymi i za magazynami 

gminnymi, zostały wykonane wjazdy do niektórych posesji, które nie były planowane, 

wylano asfalt przed byłym dworcem, na środku ciągle tam stała woda, ten kawałek został 

wycięty i zaasfaltowany. 

- Zakończyła się przebudowa ul. Ogrodowej, której koszt wyniósł 397.000 zł. 

- Trwają prace przy modernizacji chodników i wjazdów przy części ulic takich jak: 

Koźmińska, Borecka, Plac Powstańców Wlkp., Rynek, Glinki, Wałowa. Firma zapowiada, że 

remont tych ulic zacznie się we wrześniu, położony zostanie nowy asfalt, zmodernizowane 

zostaną także odcinki dróg w Kromolicach, Wziąchów-Paradów, w Kaczejgórce  

i w Bułakowie. 

- Pomyślnie zakończyły się odwierty w sprawie poszukiwania ujęć wody na terenie gminy, 

zlokalizowano 5 studni, które dają pozytywne efekty wydatków wody dających gwarancję 

uzyskania minimum 70 mᶟ wody na godzinę, to byłaby trzecia pod względem wielkości stacja 

hydroforowa w związku po Łagiewnikach i Bukownicy, a tam związek otrzymał po 5.000.000 

zł dotacji na gruntowną modernizację tych hydroforni. Nasza gmina prawie połowę wody 

dostaje z zewnątrz z Łagiewnik i z Siedlec, więc jest to ważne, żeby ta stacja w Pogorzeli 

powstała. Planujemy ją ewentualnie postawić obok oczyszczalni ścieków, tam trwają 

rozmowy o wykupie lub zamianie gruntu. Jeśli te środki by były związek wystąpi o ok. 

10.000.000 zł, całkowity koszt wyniósłby 17.000.000 zł, w tym byłoby podłączenie 

wszystkich studni, ale może po kolei uda się to zrobić. Do inwestycji w Bukownicy  

i w Łagiewnikach związek musiał zaciągnąć prawie 6.000.000 zł kredytu, żeby móc 

dokończyć te dwa zadania, więc to jest dość sporo. Jest 5 odwiertów pozytywnych  

w Pogorzeli, były one robione w ostatnich dniach, ostatni był robiony na terenie tzw. byłej 

strzelnicy w lasku przy drodze do Gumienic i tam też dosyć pozytywny odwiert. Jedna ze 

studni byłaby po drugiej stronie jak jest oczyszczalnia ścieków w Pogorzeli, więc byłoby 

dosyć blisko do jej podłączenia i wszystko byłoby umiejscowione w kompleksie, 

oczyszczalnia ścieków razem z hydrofornią w jednym miejscu, może to się da zrealizować za 

2, 3 lata jeśli uda się pozyskać dotację. 

- Zmarł sołtys sołectwa Bielawy Pogorzelskie pan Ryszard Przybylski, przedterminowe 

wybory odbędą się 5 września 2023 r. 

- Zbliżają się wybory do Izb Rolniczych. 

- W dniach 14-17 września 2023 r. odbędzie się wyjazd delegacji naszej gminy do Leudal, 

obchodzone jest 30-lecie współpracy, w wyjeździe wezmą udział osoby, które najdłużej 
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działają w komitecie, również chcemy nawiązać współpracę ze szkołą średnią, dlatego 

pojedzie również dyrektor ZSOiZ w Pogorzeli oraz opiekująca się w tej szkole samorządem 

uczniowskim nauczycielka, gminę reprezentować będzie również radna Maria Pazoła, która 

od samego początku istnienia komitetu w nim działa, pan Włodzimierz Kogut, który szefuje 

komitetowi, co prawda pan Kogut chce zrezygnować, ale ten ostatni raz pojedzie, aby się 

pożegnać. W najbliższej przyszłości będzie trzeba powołać nowy komitet lub przynajmniej 

część osób. 

- Prezes Stowarzyszenia Południowo-Zachodniej Wielkopolski podpisał apel do prezydenta 

Andrzeja Dudy o niepodpisywanie ustawy o prawie geologicznym i górniczym, jest obawa, 

że o gruntach, gdzie są zasoby węgla nie będzie mógł decydować samorząd, tylko minister 

odgórnie będzie mógł zarządzić, że są to złoża strategiczne i zabronić tam budowy 

czegokolwiek, zatem pół Krobi i Miejskiej Górki byłoby zablokowane jeśli chodzi  

o inwestycje. 

- Burmistrz zaprosił na cykl imprez gminnych odbywających się w dniach 1-4 września 2023 

r., w tym dożynki gminne, które odbędą się w niedzielę. Po mszy św. w kościele nastąpi 

przejście korowodu dożynkowego w asyście krobskiej orkiestry dętej do parku miejskiego. 

 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Daria Wyzuj oznajmiła, że burmistrz wspomniał  

o wyjeździe do Holandii i bardzo się cieszy, że ta współpraca tyle lat już trwa, natomiast jest 

to dla niej bardzo przykre, że dostając na ostatniej pożegnalnej kolacji od pani burmistrz 

Leudal zaproszenie i wielokrotnie rozmawiając z panią Elly i panią Astrid zapraszały ją do 

Holandii, a niestety nie zostaje poinformowana o takim wyjeździe, ale rozumie, że takie są 

decyzje podejmowane. 

Burmistrz odpowiedział, że w tej chwili obchodzone jest 30-lecie współpracy, więc te 

osoby, które pracują w komitecie od kilkudziesięciu lat chcą pojechać i się pożegnać  

z Holendrami. Dodał, że w przyszłym roku i w następnych latach będzie okazja, żeby się 

zaangażować w tę współpracę, liczy na to, że znajdą się osoby, które zechcą w komitecie 

działać. Oznajmił, że jeśli sam odejdzie i zamierza odejść również szef komitetu pan Kogut to 

wówczas trzeba będzie znaleźć nowego przewodniczącego i również zrobić dodatkowe 

uzupełnienia w miejsce osób, które już odeszły z komitetu i nie współdziałają. Oznajmił, że 

ma nadzieję, że znajdą się chętni i będą chcieli w tym komitecie pracować. 

 

Radny Krzysztof Goliński zapytał czy wiadomo, kiedy firma „Drogbud” zacznie 

remontować drogi. 

Burmistrz odpowiedział, że na razie ich podwykonawca działa na ul. Wałowej. 

Zrobione są prawie wszystkie zaplanowane w Pogorzeli chodniki i położone krawężniki tj. na 

ulicy Boreckiej, Koźmińskiej, Placu Powstańców Wlkp., Rynku. Potem mają zamiar 

sprowadzić układarkę do asfaltu do Pogorzeli i w jednym ciągu planują te drogi zrobić. 

Następnie będą działać na drodze Wziąchów – Paradów i potem wejdą na resztę dróg. 

 

Radna Grażyna Naglak zapytała czy nie ma jakiegoś naboru, programu na ścieżki 

rowerowe, ponieważ Bułaków bardzo by taką ścieżkę chciał. Dodała, że pan Szymon 

Jakubowski mówił, iż nie ma takiego przepisu pozwalającego oddzielić ścieżkę rowerową od 

asfaltu tylko krawężnikiem, natomiast teraz radna jechała przez powiat jarociński i gminę 

Kobylin i tam właśnie takie ścieki powstały, tanim kosztem, bo są oddzielone od jezdni tylko 

krawężnikiem, uznała, że niepotrzebne są drogie, szerokie ścieżki, wystarczy od 1,5 do 2 m. 

Burmistrz oznajmił, że dużo dróg, które wymagają remontu są drogami powiatowymi 

i taką drogą jest również droga z Pogorzeli do Bułakowa, przy której ta ścieżka miałaby 

powstać. Dodał, że na razie w pierwszej kolejności załatwiana jest sprawa ścieżki rowerowej 

przy drodze powiatowej z Elżbietkowa do Bielaw Pogorzelskich. 
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Radna Donata Sońska zapytała czy będzie wykonywany kolejny odcinek chodnika  

w Kaczejgórce. 

Burmistrz odpowiedział, że w tym roku nie, powiat nie dołożył środków, więc 

zakupiona zostanie kostka na rok przyszły. Dodał, że w Kaczejgórce w tym roku będzie 

jeszcze robiona kolejna droga, czyli łącznie w wiosce powstanie w tym roku 1,5 km nowej 

drogi asfaltowej. 

 

Ad 7. Zamknięcie 

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki 

i Rolnictwa Eugeniusz Paszkowski podziękował wszystkim za przybycie i o godz. 15:20 

zamknął wspólne posiedzenie Komisji. 

 

 

                                                                                Przewodniczący Komisji 

                                                                          Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa 

                                                                                  

                                                                                 Eugeniusz Paszkowski 

 

 

Protokołowała:      

Ewa Mazurek                                                             


